



*Куприянова Г. В.
Kupriyanova G. V.*

О реализации Стратегии развития воспитания в Российской Федерации на период до 2025 года

On Implementation of the Development Strategy of Upbringing in the Russian Federation for the Period up to 2025

Анализ отчетных материалов субъектов РФ за 2015–2016 год о реализации Стратегии развития воспитания в РФ на период до 2025 года выявил необходимость конкретизации отдельных положений Стратегии. Следует отметить, что представленные ранее Министерством образования и науки методические рекомендации были ориентированы в основном на ресурсное обеспечение деятельности по реализации стратегии на уровне субъектов РФ. В данной статье предпринята попытка проанализировать отдельные положения Стратегии и конкретизировать шаги по реализации задач развития воспитания в логике системного подхода.

Analysis of the reports from the subjects of the Russian Federation during 2015–2016 on the implementation of the Development strategy of upbringing in the RF for the period up to 2025 has identified the need for specifying certain statements of the Strategy. It should be noted that the methodological guidelines previously presented by the Ministry were mostly focused on resource support of the Strategy implementation at the level of the RF subjects. This article tries to analyse certain statements of the Strategy and specify steps required to implement tasks of upbringing development based on the principles of the system approach.

Ключевые слова: стратегия; Стратегия развития воспитания в РФ на период до 2025 года; развитие; воспитание; социализация; системный подход.

Key words: strategy; Development strategy of upbringing in the RF for the period up to 2025; development; upbringing; socialization; the system approach.